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ČESKO: „Nespokojenost v ODS narůstá, bublá to zespodu,“ poznamenal v internetové
televizi XTV končící europoslanec Jan Zahradil (ODS). Výsledky eurovoleb nejsou podle něj
vítězstvím, jak prezentuje premiér a předseda ODS Petr Fiala. Úspěch podle Zahradila
může slavit Filip Turek, jenž může být pro ODS buď konkurentem, nebo spojencem.

Na úvodní dotaz, zda si Zahradil po vyhlášení výsledků nespletl volební štáb, když se ocitl u koalice
Přísaha a Motoristé, vysvětlil: „Nespletl jsem si volební štáb, protože jsem nejprve zavítal do štábu
Spolu, kde jsem si vyslechl vyhlášení výsledků, pogratuloval kolegům. A pak jsem se odebral ještě do
jednoho volebního štábu, což byl štáb pana Turka, kterému jsem též pogratuloval k výsledku,“ řekl
Zahradil v XTV.

A to z vlastní iniciativy: „Nepozval mě tam nikdo, přišel jsem se tam podívat čistě ze zájmu, protože
mi pan Turek připadá jako zajímavý nový fenomén v pravé části politického spektra. A z hlediska
ODS to může být buď spojenec, anebo konkurent. Uvidíme, co z toho se vyvine,“ pokračoval Zahradil.

Je podle Zahradila pro ODS Filip Turek konkurent, nebo spojenec? „Myslím, že ty názory se různí.
Když bych poslouchal svého kolegu Alexandra Vondru, tak mi připadá, že z jeho pohledu je pan
Turek spíše spojencem. Poslouchám-li předsedu ODS Petra Fialu, zdá se, že je to spíš konkurent,“
dodává Zahradil, a že o konečném postoji vůči Turkovi se budou muset poradit.

Zahradil nyní čelí kritice od premiéra Fialy a od poslance Marka Bendy, že navštívil volební štáb
Přísahy a Motoristů, a že tím ODS poškodil. Podle Zahradila se ale není čemu divit, když o
eurovolbách jeho domovská strana mluví jako o vítězství: „Co mají říkat jiného? Myslím, že to celkem
sedí do jejich interpretace výsledku eurovoleb. Když jsem na tiskové konferenci koalice Spolu
poslouchal hned v neděli večer hodnocení výsledků, tak jsem se tam dozvěděl, že jsme je vlastně
skoro vyhráli, že je vše pořádku, že to děláme dobře a že koalice Spolu je budoucností ODS,“ řekl Jan
Zahradil.

„V ODS se něco děje, něco tam zespodu bublá. Nespokojenost uvnitř ODS narůstá. Já si kritický tón a
kritický hlas ale mohu dovolit. Chápu, že členům vedení je to nepříjemné, mě to zanechává
chladným. Uvidíme, jak se letos situace vyvine po té trojici evropských, krajských a senátních voleb.
A kam nás to dovede příští rok ve volbách do Poslanecké sněmovny. Teď se bude během dalších
patnácti měsíců vystavovat účet,“ podotkl Zahradil, jenž je pro svou otevřenost v médiích svými
spolustraníky nezřídka kritizován.

„Ten signál z těch evropských voleb podle mého názoru dobrý není. Myslím, že se ukázalo, že se ty
proevropské voliče mobilizovat nepodařilo, ale že se naopak mobilizovali voliči euroskeptičtí nebo
dokonce protestní. Z toho pramení, že je to relativně dobrý výsledek pro pana Turka i pro levicovou
koalici Stačilo! Vládní strany uspěly hůře, než si samy přály. Dá se to interpretovat i tak, že jsme v
rámci koalice Spolu přišli o jeden mandát. A strana TOP 09, která měla dva mandáty a která by se
velmi pravděpodobně do Evropského parlamentu vůbec nedostala, tak má opět dva mandáty,“
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poukázal Zahradil.

„Takže můj závěr je, že my tu platíme dva mandáty a benefituje z toho někdo jiný. ODS má v tuto
chvíli v preferencích 15 %. Kdybychom kandidovali samostatně a pohybovali se okolo těch 15 %,
uhájili bychom ty čtyři mandáty. To je prostá matematika, a z toho mi vychází, že to za úspěch
vydávat nelze,“ dodal Jan Zahradil.

Úder Fialovi od bývalé kolegyně: Posílá do války peníze, které mu nepatří

Bývalá poslankyně, někdejší členka ODS, galeristka Kateřina Dostálová byla hostem na YouTube
kanálu Zákony bohatství. Zdůraznila mimo jiné to, že nechce válčit s Ruskem, ale chce, abychom se
starali o naši úžasnou Českou republiku. Řeč byla i o NATO i o aktuální politické situaci.

Úvodní téma patřilo Rusku a Ukrajině.

„K situaci, která se odehrává poslední roky, se vyjadřují především zapálení bojovníci a lidé, kteří
nikdy v Rusku nebyli. Také mám pocit, že spousta mladých lidí má pocit, že naše minulost se začíná
rokem 1968. A to není pravda. Líbilo se mi, co řekl páter Přibyl. Že ta dnešní láska k Ukrajině je
převlečená nenávist k Rusku,“ sdělila Kateřina Dostálová, která mj. hovořila o tom, jak nás okupovali
Sověti, nikoliv Rusko. „Nás okupovali Ukrajinci i Rusové i další národy rukou společnou a
nerozdílnou. A já neumím rozlišit mentalitu Rusů a neumím je odlišit od Ukrajinců,“ dodala.

„Vůči Rusku se nedá vyhrát. Je to válka mocností. My jsme příliš malá země a máme tu dnes desítky
tisíc bojovníků, kteří o tom nic nevědí,“ podotkla.
Vzpomněla na dobu, kdy byla poslankyní a kdy ČR vstoupila do NATO, což ona podle svých slov
chtěla.

„Chtěla jsem do NATO vstoupit proto, že jsem až do svých 25 let, do svého dospělého života, zažívala
tu ruskou okupaci. Vstupovala jsem do NATO s tím, že chci, abychom byli chráněni, aby už nikdy
noha Sovětů nevstoupila na území České republiky jinak než jako naši přátelé, naši obchodní
partneři. Myslím si, že to byl důvod pro obrovskou spoustu mých vrstevníků, mých kolegů v
Poslanecké sněmovně. Ale musím říct, že jsem byla docela šokovaná tím, co se odehrálo hned poté,
co jsme vstoupili. A to bylo ono panem prezidentem Havlem nazvané humanitární bombardování.
Tehdy jsme byli s panem předsedou Klausem jediní dva z ODS, kteří jsme pro to nehlasovali. A já si
pamatuji, že někteří kolegové mě přišli prosit a říkali mi, ‚vždyť ty se zařadíš mezi komunisty‘, ale já
jsem to takhle vůbec nebrala. Myslím si, že to bylo špatně, a potvrdilo se to. Vždycky jsem souhlasila
s tím, že bychom měli plnit naše závazky. Ale nikdy jsem nesouhlasila s těmi misemi a s tím, co se
odehrávalo potom dál,“ dodala Kateřina Dostálová.

„A k tomu, co se odehrává teď. To nebyla nevyprovokovaná invaze. A ve chvíli, kdy vstoupilo Pobaltí
do NATO, jsem měla husí kůži po celém těle a říkala jsem si, že to není dobře,“ řekla Dostálová,
která trvá na tom, že vůči Rusku bychom měli být obezřetní. „Ale rozhodně nechci s Ruskem válčit. A
myslím si, že bychom se měli starat o naši úžasnou Českou republiku,” řekla Dostálová, a že
současný konflikt není naším konfliktem. „Měli bychom se ptát Ukrajinců, kdo chce položit život za
ten režim. To je válka dvou mocností a nastoleného režimu, který tam vznikl majdanem v roce 2014,“
připomněla.

„S nástupem této vlády se z nás stali lokajové Bruselu, lokajové našich spojenců. Tato vláda je velice
slabá,“ zhodnotila současný kabinet Kateřina Dostálová.

„Když jsem viděla, že ODS avizuje předvolební koaliční spojení, předvolební koalice já považuji za
určitý podvod, tak jsem psala o tom, že když se spojí nesourodosti, tak to pro tu zemi znamená, že



bude přešlapovat na místě. Ale pokud avizovali už těsně před volbami, že se spojí s neomarxisty,
dnes říkám rádoby pravicová vláda, tehdy si ještě říkali pravicová a vypadalo to tak, tak to bude
propad, to už nepůjde o přešlapování na místě,“ řekla.

„Jestli je tady někdo proruský, jestli je to pět deset procent lidí, třeba těch starších, ale nazývat
sedmdesát procent lidí proruskými, přestože si nepřejí prodlužování toho konfliktu… Mě se strašně
dotýká to, když vidím Petra Fialu, jak píše na tanky svoje vzkazy. Já odmítám podporovat zabíjení
lidí, mě se to bytostně dotýká, že by někdo mým jménem zabíjel lidi v cizím konfliktu namísto toho,
aby se snažil o diplomacii. My jsme si nevolili politiky jako vojáky, my jsme si je volili jako diplomaty.
To je jejich práce, za to je platíme. A oni utrácejí peníze, které jim nepatří. Ty peníze, s kterými
hospodaří a které posílají do války, nejsou jejich,“ zakončila Kateřina Dostálová.
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